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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Dolgozik-e a minisztériumban valaki, aki ismeri is az 
egészségügyi intézmények működését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az 528/2020 kormányrendelet a rendelőintézetekben dolgozó szakorvosok számára is azt írta elő,
hogy napi 6 órát kell a munkavégzés helyén tölteniük. Július 1-től egy kormányrendelet ezt napi 8
órára emelte,  ami azt jelenti,  hogy az illetékeseknek halvány fogalmuk sincs a rendelőintézetek
működéséről.

Tájékoztatom  Önt  (ahelyett  a  kormánytisztviselő  helyett,  akinek  ez  lenne  a  dolga),  hogy  a
rendelőintézetek általában két műszakban, 8-14, illetve 14-20 óra között látják el feladataikat. Sok a
nyugdíjas  szakorvos,  aki  többnyire  hetente  2-3-szor  rendel napi  hat  órában,  főleg  a
hiányszakmákban pedig sokan 2-3 rendelőben dolgoznak heti 1-2 napot. Sokuk most választásra
kényszerül:  melyik  intézményben  dolgozzék  tovább.  Pótlásuk  szinte  lehetetlen  lesz:  a
rendelőintézeti munkaórák akár harmadrésze is kieshet emiatt. Az ott lakók ellátása így megszűnik,
vagy csak jóval hosszabb várakozás után juthatnak ellátáshoz.

Kisebb  rendelőintézetekben  ráadásul  hely  sincs  arra,  hogy  12-16  óra  között  egyszerre  két
orvoscsoport dolgozzék, tehát a délelőtti műszakot reggel 6-kor kell kezdeni, a délutánit pedig 22-
kor zárni. Ugyan, hány járóbeteg fog reggel 8 óra előtt, vagy este 8 után menni orvoshoz?!

Egy konferencián Takács államtitkár úr egyenesen azzal érvelt, hogy a megemelt fizetésekért joggal
várják  el,  hogy az   orvosok napi  8  órát  töltsenek   a  munkahelyükön.  Mivel  a  rendelőintézetek
finanszírozását egy fillérrel sem emelték, az sem várható, hogy ezentúl több beteget lássanak el. A
rendeletnek tehát nyilvánvalóan az lesz az egyetlen eredménye, hogy a rendelőintézetek működését
tovább nehezíti.

 



Árulja el tehát miniszter úr, a nagyobb zsúfoltságért és a hosszabb várakozásért önök szerint 
elegendő kárpótlás lesz a betegeknek, hogy ezentúl az orvosnak is rosszabb lesz?

Várom válaszát!
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